

Sustainable Campus  
校園持續發展

# Greening our campus for a sustainable future

## 綠色校園 共建未來

---

We are building an environmentally-friendly campus as we believe this is the key to a sustainable future and a critical component in the strategic development of our University.

我們深信建立環保校園對可持續發展至關重要，這也是大學策略發展的關鍵一環。

---





# Campus development

## 校園發展

### New footbridge

In the third quarter of 2019, PolyU opened the iconic new footbridge that links the main campus and podium level of Block Z. The footbridge greatly improves pedestrian connectivity while also serving as a test bed for academic research activities. It will also form part of the cycle route envisioned in the long-term campus master plan.

### 新行人天橋

2019年第三季，連接主校園及Z座平台的行人天橋開放使用。此天橋方便行人往返，更為學術研究提供試驗平台，以及作為校園長遠規劃藍圖中單車徑的一部分。

### Library extension and revitalisation

In order to provide additional space for the Library and improve some of its existing facilities, PolyU has applied for Government funding to build the proposed Library Extension and Revitalisation project and is subject to funding approval.

### 圖書館擴建及活化

理大已就圖書館擴建及活化計劃向政府申請撥款，目的是為用者提供更多空間及改善圖書館現有設施，項目撥款有待審批。



3 Campus expansion at Ho Man Tin slope

This expansion project will add more than 1,200 hostel places and over 10,000 m<sup>2</sup> net floor area of academic and teaching space. The University has applied for Government funding for this proposed project and it is subject to funding approval.

何文田校園擴建計劃

何文田校園擴建計劃將為大學增加一千二百多個學生宿位及超過一萬平方米的教研空間。大學已就該項目向政府申請撥款並有待審批。

4 Hostel development at Kowloon Tong

The Government has earmarked a site at Kowloon Tong for the development of a new University hostel. Providing more than 1,600 hostel places with supporting infrastructure and amenities, this project is targeted for move-in by mid-2028.

九龍塘學生宿舍發展計劃

政府預留了九龍塘一地段供理大興建學生宿舍。該計劃預期可為大學提供超過一千六百個宿位及其他配套設施，預計於2028年中前入伙。



# Green initiatives

## 環保措施

Plastic straw ban

To increase awareness of plastic pollution and the benefits of a plastic-free lifestyle, PolyU introduced the No Straw Every Day initiative in October 2018. Since then, all catering outlets on campus will not provide plastic straws unless requested.

無飲管運動

為提高大學社群對塑膠污染和「走塑」生活模式的意識，理大自2018年10月起實行「無飲管日」，所有校園食肆只會在顧客要求下才提供塑膠飲管。

GreenCoin educational project

The University launched the GreenCoin project as a fun and engaging way of promoting sustainability concepts. One of the main features of the project is a mobile app that rewards staff and students for green actions, such as bringing reusable food containers and participating in sustainability events. The project is the first of its kind among local tertiary institutions.

GreenCoin 環保教育項目

大學推出GreenCoin項目，以有趣的形式推廣環保概念。其中最具特色的項目是獎勵實踐環保的手機應用程式，教職員和學生自備可循環使用的食物盒和參與環保活動即可獲獎，此項目對本港高等院校而言實為首創。



### 7 New reverse vending machines

PolyU introduced reverse vending machines in order to promote recycling of bottles. Capable of holding around 400 plastic bottles, these machines reward users with GreenCoins that can be converted into e-coupons for use on campus. More of these machines are planned to be installed at a future date.

### 8 EV charging facilities

New electric vehicle (EV) charging facilities were opened in the campus carpark. They comprise semi-quick AC chargers fitted with an Automatic Load Management system in designated parking spaces. Users can check the availability of the charging facilities on an accompanying website.

### 9 Recognition for occupational health and safety

During the year, the University received the following awards in recognition of its outstanding performance in promoting occupational health and safety:

- Third consecutive Gold Award by the Royal Society for the Prevention of Accidents of the United Kingdom
- Safety Performance Award (other industries category) and Safety Promotion Award (Bronze) at the 17th Hong Kong Occupational Safety and Health Award
- Joyful@Healthy Workplace Best Practices Award (Enterprise/Organisation)–Grand Award and Innovative Measures Award in the 14th Occupational Health Award
- One of 10 organisations with highest participation rate in the Indoor Air Quality Certification Scheme 2018, organised by the Environmental Protection Department

### 膠樽回收機

大學新設膠樽回收機（或稱「逆向自動售賣機」），推廣膠樽回收。這些回收機能回收近四百個塑膠飲品樽，並會以綠色錢幣獎勵使用者。錢幣可兌換成可於校園使用的電子券。大學正計劃增設更多膠樽回收機。

### 電動車充電裝置

理大在校園停車場新設電動車充電設施，在特定車位安裝了中速充電器，輔以智能電力分配系統。使用者可於相關網站即時查閱可用的充電設施數目。

### 職業健康與安全獎項

大學本年度獲頒下列獎項，以表揚在推動職業健康與安全方面的出色表現：

- 英國皇家事故預防協會連續第三年授予金獎
- 第十七屆香港職業安全健康大獎「安全表現大獎（其他組別）」及「宣傳推廣大獎（銅獎）」
- 第十四屆職業健康大獎「好心情@健康工作間大獎（企業/機構組別）–卓越機構大獎」及「創意措施大獎」
- 環境保護署舉辦的「2018室內空氣質素檢定計劃」十大最高參與率的機構之一

